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Milí spoluobčania,

vždy, keď sa končí rok, my ľudia sa zvykneme obzrieť na jeho dni
a aj hodnotiť. Aký bol rok, s ktorým sa o pár dní rozlúčime?
Pre niekoho najšťastnejší doteraz, pre iného možno poznamenaný
smútkom. Život, to sú nielen radosti, ale i starosti. Naša obec však
prežila činmi naplnený rok.
Ďakujem všetkým občanom, že sa svojou pracovitosťou zasluhujú

o rozvoj Zuberca. Želám Vám požehnané a radostné prežitie Vianoc
a do nového roku 2020 dobré zdravie, osobné i pracovné úspechy.

Ing. Vladimír Šiška, starosta obce

Naše Vianoce

Dlhšie sú už večery,
Vianoce sa blížia,
sú to sviatky milé,
tie najkrajšie chvíle.

Narodenie Krista Pána
oslávime spolu.
Bratia, oco, mama a ja
zasadneme k stolu.

Ozdobený stromček v izbe
na podstavci stojí,
svetlá, sviečky, hviezdy žiaria,
želáme si krásne priania.

Vianoce, nech sú časom rodiny,
ktorú doma mám,
dobrých skutkov, prekvapení,
ktoré Boh dal nám.

Malý Ježiško, žehnaj nám,
všetko dobré, milé,
nech sa u nás rozhoria,
tie radostné chvíle.

Vianoce nech nám pokoj dajú,
láskou srdcia napĺňajú,
všetko sa doma ligoce,
také sú u nás Vianoce.

              Miriam Šuriňáková, 6.A

Pred niekoľkými týždňami jeden časopis priniesol svojim čitate-
ľom článok: “Čo sú to Vianoce?” Takmer štyridsať percent ne-

meckých detí vo veku od šesť do dvanásť rokov nevie, čo sa vlast-
ne oslavuje na Vianoce. Prieskum ukázal, že na západe krajiny
nevedelo na túto otázku odpovedať 36 percent opýtaných, na úze-
mí niekdajšej Nemeckej demokratickej republiky to bolo až 54 per-
cent opýtaných detí…

A čo my, čo pre nás znamenajú Vianoce? Vianoce by mali byť
pre nás mementom, aby sme si uvedomili, čo pre nás spravil Boh,
aby sme si uvedomili jeho lásku k nám.

Dnešné Vianoce, ako ich predstavuje svet, nemajú nič s tým, čo
nám pripomína Boh. To, čo sa často deje okolo Vianoc, je ďaleko
od jeho lásky, a práve túto lásku Boh pripomína svetu.

Vianoce sú teda dňami jej prežitia – prežitia lásky k Bohu, blíž-
nemu i k sebe samému. A priznajme si, potrebujeme na to tak veľa?
Čoho všetkého by sme sa v živote vedeli s radosťou zrieknuť, len
aby sme to prežili, či dosiahli!

Uvedomujeme si, že sú to slová výzvy pre každého z nás. Via-
noce sú čas vedieť sa poďakovať najdrahším, vedieť im prejaviť
svoju nehu, lásku a časom spolu sa stretnúť s Ježišom, ktorý tak

isto vyrastal v rodine ako my. Zastaviť sa pri jasliach, pokľaknúť
a zotrvať v tichej oslave, v modlitbe za seba i svojich najdrahších.
Uvedomme si, že sme všetci deti Božie a Boh nás miluje takých akí
sme.

Láska, o ktorej nám hovorí Boh cez malé dieťa v Betleheme, je
sila. Stačí jedna, jediná iskra, ktorá je schopná zapáliť veľké množ-
stvo dreva. Ak sme schopní zasiať v našom okolí čo len trochu lás-
ky, nie je pravda, že to vôbec nezaváži, že to nemá nijaký vplyv
a účinok.

Je to ako zasadiť malý stromček, ktorý potom vyrastie na mo-
hutný strom. Má silu rásť tak ako horčičné semienko.

Tak, čo sú to Vianoce? To nie je len otázka novinára v rámci
ankety. Je oslovením aj pre nás, aby sme sa zastavili a prežili čosi
krásne, vzácne, nebeské – niečo úplné, skutočné a pravé. Je to
stretnutie s Božou láskou, ktorú dokážeme vnímať v tomto svete,
ďakovať za ňu a potom skúsme žiť každý jeden deň podľa Božej
vôle. Tak ako si to praje On.

Všetkým vám prajem požehnaný vianočný čas.
Vladimír Bolibruch
farský administrátor

Čo sú to Vianoce?
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Obecné zastupiteľstvo na svojom zasadnutí prerokovalo a schválilo:
Kontrolu plnenia uznesení OZ, informácie starostu obce, správu o výchov-
no-vzdelávacích výsledkoch ZŠ s MŠ, inventarizáciu obce – návrh komisií.

Vyhodnotenie 44. ročníka Podroháčskych folklórnych slávností.
Berie na vedomie prehodnotenie VZN o poplatku za komunálny odpad

a dani z nehnuteľností a VZN o výške príspevku a spôsobe jeho platby na
čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach.

Obecné zastupiteľstvo v Zuberci prerokovalo a schválilo založenie
Združenia obcí Studenej doliny za účelom realizácie projektu zameraného
na vybudovanie zariadenia na zhodnocovanie biologicky rozložiteľného
komunálneho odpadu.

Zároveň prerokovalo a schválilo možnosť predloženia žiadosti o ne-
návratný finančný príspevok s názvom: „Vybudovanie kompostárne Zdru-
ženia obcí Studenej doliny“ v rámci výzvy z Operačného programu Kvalita
životného prostredia, Špecifický cieľ: 1.1.1 Zvýšenie miery zhodnocovania
odpadov so zameraním na ich prípravu na opätovné použitie a recykláciu
a podpora predchádzania vzniku odpadov.

OZ schválilo vypracovanie projektovej dokumentácie pre stavebné
povolenie a vypracovanie projektovej žiadosti o NFP po zverejnení výzvy
OPKŽP a realizácie verejného obstarávania na oprávnené výdavky v pro-
jekte.

OZ schválilo prenájom nebytových priestorov v Dome služieb pre Annu
Gondovú, bytom Andreja Bažíka 37, Zuberec na obdobie 5 rokov.

Obecné zastupiteľstvo prerokovalo a schválilo žiadosť Jaroslava Ši-
šilu, bytom Fačkov 33 o odkúpenie pozemku vo vlastníctve obce Zuberec,
a to novovytvorený pozemok parc. reg. „C“ č. 683/11, zastavané plochy
a nádvoria o výmere 54 m2. Kúpna cena 10 €/m2. Tiež prerokovalo a schvá-
lilo žiadosť Lukáša Škerdu, Pod Kýčerou 170, Zuberec o kúpu časti pozem-
ku vo vlastníctve obce Zuberec, a to novovytvorený pozemok parc. reg. „C“
č. 1060/4, zastavané plochy a nádvoria o výmere 14 m2. Kúpna cena
3 €/m2.

Schválilo nájomnú zmluvu medzi obcou Zuberec a Pozemkovým spo-
ločenstvom – Urbár Zuberec o prenájme pozemkov.

Obecné zastupiteľstvo žiada starostu obce o zabezpečenie vyhotove-
nia geometrického plánu na Kolibu pri Múzeu oravskej dediny a následný
zápis tejto stavby do katastra nehnuteľností.                                          VŠ

Od roku 2018 nastala legislatív-
na zmena v údržbe schodnosti
chodníkov priľahlých k nehnuteľnos-
ti. Povinnosť odstraňovať poľadovi-
cu alebo sneh mali vlastníci, správ-
covia alebo užívatelia priľahlých
nehnuteľností, čo sa v našej obci
nedialo a údržbu chodníkov zabez-
pečovali stroje poľnohospodárske-
ho družstva. Po novom platí, že zá-
vady v schodnosti miestnych komu-
nikácií určených pre chodcov sú
povinní odstraňovať správcovia
miestnych komunikácií. Obec na to
reagovala obstaraním malotraktora
spolu s náradím. Po referenciách

z nášho skanzenu, Technických slu-
žieb miest Tvrdošín, Trstená, obce
Hladovka voľba padla na malotrak-
tor Vega Escelent. Po dvoroch
v Zuberci chlapi majú červené ma-
lotraktory ľudovo povedané tékač-
ka, Vega Escelent je ich silnejšia,
modernejšia varianta. Doplnený ka-
bínou je poháňaný 4 valcovým, vo-
dou chladeným motorom o výkone
50 HP, 37 kW. Jeho váha je 1,186
tony, má 8 rýchlostí vpred, 8 vzad,
má prednú a zadnú nápravu hnanú
spolu aj s uzávierkami diferenciálov.
Malotraktor je ďalej vybavený pred-

ným aj zadným hydraulickým záve-
som, taktiež predným aj zadným
kardanovým vývodom. Doplnený je
trojstranným sklápacím prívesom
šírky 1500 mm, dĺžky 2500 mm,
nosnosťou 1,5 tony, objemom kor-
by 1,6 m3. Pre zimnú údržbu sme
na malotraktor doplnili prednú zhr-
ňovaciu čelnú radlicu ARS-160H
s naklápaním a ovládaním z kabí-
ny. Šírka radlice je 1655 mm, výška
473 mm, šírka záberu 1395 mm. Na
zadných ramenách je cez kĺbový
hriadeľ zavesené rozmetadlo zim-
ného posypu RZK-100 s obsahom
násypníka 150 l.

Tretí december bol deň, kedy
sme stroj vyskúšali i na našich chod-
níkoch, deti sa zo školy vracali po
prehrnutých chodníkoch. Veríme, že
malotraktor poslúži nielen pri zim-
nej údržbe, ale i počas celého roku,
kedy pri prácach bolo využívané
auto s prívesným vozíkom a počas
príprav Podroháčskych folklórnych
slávností mali chlapi iba holé ruky.

Žiadame obyvateľov, aby počas
zimy neparkovali svoje autá na
chodníkoch, lebo tak zabraňujú ply-
nulej údržbe.

Text a foto: Ing. Jozef Valek

Zimná údržba chodníkov UZNESENIA
zo zasadnutia obecného zastupiteľstva

obce Zuberec 07. 11. 2019

Obecné zastupiteľstvo na svojom zasadnutí prerokovalo a schválilo:
Kontrolu plnenia uznesení, informácie starostu obce, úpravu rozpočtu na
rok 2019 - RO č.3, príjmy: 3168254 €, výdavky: 3098439 €, VZN č. 2/2019
o výške príspevku a spôsobe platby na čiastočnú úhradu nákladov v škole
a školských zariadeniach, VZN č.3/2019 o miestnom poplatku za komunál-
ne odpady a drobné stavebné odpady.

Obecné zastupiteľstvo zobralo na vedomie stanovisko hlavného kon-
trolóra k návrhu rozpočtu obce Zuberec na rok 2020, viacročný rozpočet
obce Zuberec na roky 2020 – 2022.

Schválilo zostavenie a predkladanie rozpočtu obce Zuberec bez progra-
movej štruktúry Rozpočet obce Zuberec na rok 2020.

Schválilo plán zasadnutí obecného zastupiteľstva v Zuberci na I. pol-
rok 2020 a plán kontrolnej činnosti kontrolóra obce Zuberec na I. polrok
2020. OZ schválilo zámer riešenia majetkoprávnych vzťahov pod verejno-
prospešnými stavbami a zariadeniami v obci Zuberec.

Obecné zastupiteľstvo schválilo vianočné príspevky na rok 2019 na-
vrhnuté sociálnou komisiou.                                                                   VŠ

UZNESENIA
zo zasadnutia obecného zastupiteľstva

obce Zuberec 12. 12. 2019

Nový pomocník v dedine traktor VEGA

V termíne 30.04 a 30.07 sa uskutoční podomový vývoz separované-
ho zberu papiera z modrých vriec.

Do modrých vriec vhadzujeme novinový, kancelársky, baliaci papier, ča-
sopisy, zošity, kartónové obaly. Papier môžete odovzdať aj prostredníctvom
žiakov základnej školy, ktorá sa aktívne zapája do zberu papiera.

Obec dvakrát do roka organizuje zber batérií a akumulátorov, vyradených
elektrických a elektronických zariadení, žiariviek a zariadení obsahujúcich or-
tuť, vyradených zariadení obsahujúcich chlórfluórované uhľovodíky ako sú
chladničky, práčky, elektrické sporáky, vysávače, hriankovače, mlynčeky, ká-
vovary, televízne prijímače, výpočtová technika. Za pomoci neziskovej organi-
zácie formou charitnej zbierky sa už dvakrát do roka úspešne zapájame do
zbierky nepotrebného obnoseného šatstva a textílií. Vedľa budovy obecného
úradu je kontajner, do ktorého môžete odložiť na odvezenie nepotrebné obno-
sené šatstvo. (Kontajner na šatstvo je dočasne umiestnený pri budove Mater-
skej školy). Veľkoobjemového odpadu sa môžete zbaviť formou zberu, ktorý
vyhlasujeme na jar a jeseň. V spolupráci so základnou školou prebieha hro-
madný zber kovového šrotu. Zbery sú vyhlasované miestnym rozhlasom
a internetovou stránkou obce.

Separovaním prispejeme k zhodnoteniu veľkej časti odpadov z domácnos-
tí. Znížia sa náklady na likvidáciu komunálnych odpadov a určite prispejeme
ku krajšiemu a čistejšiemu životnému prostrediu okolo nás.

OÚ

Termíny vývozu separovaného odpadu, teda komodít ako plasty, sklo,
tetrapacky a kovové obaly sa v roku 2020 uskutočnia v nasledovných

termínoch:

31.01.  28.03.  27.03.  24.04.  29.05.  26.06.
31.07.  28.08.  25.09.  30.10.  27.11.  29.12.

Do zelených vriec vhadzujeme sklenené fľaše farebné aj číre, poháre od
zaváranín, tabuľové sklo, nevhadzujeme keramiku, porcelán, žiarovky, žia-
rivky, autosklo, zrkadlá, vystužené sklo.

Do žltých vriec vhadzujeme PET fľaše od nápojov, plastové obaly z čis-
tiacich prostriedkov, kozmetiky a hygienických potrieb, plastové obaly z jogur-
tu, masla, pomazánok, polyetylénové obalové fólie, plastové hračky a plasto-
vé kuchynské predmety bez kovových častí, plastové bandasky, vaničky, mis-
ky, dózy, kvetináče, vedrá (bez kovových rúčok), polyetylénové fólie čisté bez
blata, tašky – „igelitky“. PET fľaše je potrebné najprv zmenšiť zašliapnutím,
stlačením. Do žltého vreca taktiež patria krabicové obaly od džúsov, mlieka
a iných nápojov, kovové obaly od zaváranín a konzerv, plechové dózy od piva
a iných nápojov.

Nevhadzujeme – Silne znečistené PET fľaše zeminou, olejom, potravina-
mi, farbou, plastové obaly od motorového oleja, penový polystyrén, polystyré-
nové tácky, kovové uzávery z fliaš, všetky výrobky z PVC – časti vodovodných
potrubí, PVC podlahová krytina, plastové časti automobilov – hlavne nárazní-
ky, svetlomety, interiér, laminát – zvyšky podlahovej krytiny a obkladov, obaly
od jogurtov a mlieka, ktoré sú potiahnuté PVC fóliou, plastové časti elektro-
spotrebičov – kryty, káble, sanita – záchodové dosky, misy. Tiež nevhadzuje-
me papierové a plastové obaly, obaly obsahujúce zvyšky nápojov, kovové obaly,
diely automobilov, elektronické zariadenia a ich účasti.

Separovaný zber v roku 2020
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Z pohľadu cestovného ruchu
máme za sebou opäť úspešný rok.
Hlavne Slováci viac uprednostňujú
tráviť svoj voľný čas v našej krajine.
Prispeli k tomu určite aj rekreačné
poukazy, ktoré boli zavedené od ja-
nuára tohto roku. Prvé dopyty na
využitie rekreačných poukazov sme
zaznamenali už v januári 2019. Vý-
raznejšie sa ich využívanie prejavi-
lo až počas letnej sezóny a najmä
na jeseň. Následne krásne dlhé
babie leto spôsobilo, že aj v októbri

bolo cítiť zvýšenú návštevnosť, čo
sa po minulé roky nestávalo.

Veľkým problémom tejto doby sú
služby, ktoré súvisia s cestovným
ruchom. Prišli sme do doby, že je
veľký nedostatok zamestnancov
v hotelových a reštauračných zaria-
deniach. Musíme zamestnávať ne-
kvalifikovaných ľudí a cudzincov,
čím s kvalitou služieb pre zákazní-
ka ideme dole.

Gastronomické školy mali nieke-
dy lesk, bola to prestíž a dostať sa
na tieto školy nebol ľahký oriešok.
Tieto školy chrlili kvalitných kuchá-
rov, čašníkov, cukrárov, predavačov
a ďalších.

Lenže prišli sme do doby, kedy
sa školy začali financovať podľa
počtu žiakov. To spôsobuje, že aj

Do Obecnej knižnice v Zuberci
aj tento rok pribudli nové knižné ti-
tuly rôznych žán-
rov od sloven-
ských aj zahra-
ničných autorov.
Naša ponuka
kníh sa tak rozší-
rila o 101 nových
titulov, ktoré pote-
šia čitateľov v každom veku. Tohto-
ročný nákup kníh sme zrealizovali
vďaka podpore nášho projektu z ve-
rejných zdrojov prostredníctvom
Fondu na podporu umenia. Náš pro-
jekt pod názvom „Doplnenie knižnič-
ného fondu do Obecnej knižnice
v Zuberci“ bol podporený sumou
1000 €. Spolufinancovanie projek-
tu vo výške 83,16 € bolo realizova-
né z rozpočtu obce Zuberec. Touto
cestou ďakujeme za všetkých na-
šich čitateľov Fondu na podporu
umenia za podporu aj tohto nášho
projektu. Nielen tento rok, ale aj mi-

Nové knihy vďaka podpore
z Fondu na podporu umenia

Cestovný ruch 2019

Tento rok sa v rámci budovania
infraštruktúry položením kanalizácie
v dĺžke 426 m podarilo dokončiť
stavbu Inžinierske siete IBV Zube-
rec Hrady za Milotínom, SO-07
Splašková kanalizácia. Položením
kanalizačných rúr PP DN 300 sa
odkanalizovala nová ulica Nad
vrškami, napojila sa reštaurácia Mi-
lotín, nový bytový dom a stavebníci
na tejto ulici.

V réžii Oravskej vodárenskej
spoločnosti sa na Prťoch v rámci
stavby Inžinierske siete IBV Zube-
rec Prte II z celkovej dĺžky verejnej
splaškovej kanalizácie d ĺžky
1391 m podarilo položiť 573 m spo-
lu s pripokládkou vodovodného po-

trubia. V rámci realizácie sa popri-
pájali stavebníci na ulici Poľná.

Povrchová voda tejto dolnej časti
Prtí sa novou vonkajšou dažďovou
kanalizáciou bude odvádzať do Su-
chého potoka vyvedením pri nástu-
pe na krížovú cestu. Napojením na
túto kanalizáciu sa v pokračovaní
budú môcť dažďové vody z tejto lo-
kality a ciest odvádzať do potoka.

Taktiež v Plavisku sa realizovali
napojenia na stávajúcu infraštruk-
túru. Od hlavných kanalizačných
a vodovodných potrubí pretlakom
popod štátnu cetu II/584 sa vybudo-
val vodovod v dĺžke 130 m a splaš-
ková kanalizácia v dĺžke 148 m.

 Ing. Jozef Valek

Kanalizácia a vodovody v obci

študent so slabšími učebnými vý-
sledkami sa dostane na gymná-
zium. Pre odborné školy ostávajú
študenti, ktorí absolútne nemajú
záujem o tieto profesie a školu berú
ako ďalšiu etapu svojho života, cez
ktorú sa musia predrať. Samozrej-
me veľká česť výnimkám, ale je ich
málo.

Od odvetvia školstva sa rozvíja
aj cestovný ruch. Keď nebudeme
mať kvalitných kuchárov a čašníkov,
tak hotelierstvo pôjde dolu vodou.

Určite vás napadne otázka, že tých-
to ľudí treba dobre zaplatiť. Áno, ja
som za to. Ale štát nám to neuľah-
čuje, zavádza rôzne nariadenia, po-
platky, koncesie, príplatky, každé
dva roky meníme registračné po-
kladne, atď... Takže keby sme chceli
platovo uspokojiť terajšiu generáciu
mladých, museli by sme ceny hote-
lových služieb zdvihnúť na úroveň
Rakúskych Álp. A potom by tá náv-
števnosť asi nebola taká vysoká.

Prečo k nám chodia Poliaci čo-
raz menej? Ak budete mať čas,
choďte sa pozrieť napr. do Zakopa-
ného, alebo blízkeho okolia (Koscie-
lisko, Bialka Tatranská, Tatranská
Bukovina). Ubytujte sa v niektorom
z množstva krásnych hotelov alebo
penziónov za pohodové ceny. Uvi-

díte hneď ten rozdiel. Stravovanie -
gastronómia, to je jedna veľká bá-
seň. Relaxačné vyžitie – bazény,
wellnes a ostané služby majú na
vysokej úrovni.

Máme sa čo od nich učiť. Ďalej
sú to naše cesty po celej Orave, kto-
ré pripomínajú skôr tankodrom. Ani
toto nám nepridáva na popularite.
Takže tu je odpoveď na otázku, pre-
čo k nám chodia Poliaci menej.

V rámci propagácie nášho regió-
nu sme sa zúčastňovali pravidelne
na veľtrhoch, výstavách, akciách na
podporu cestovného ruchu v Poľ-
sku, v Českej republike, v Maďar-
sku a hlavne u nás na Slovenku.
Sprevádzali sme množstvo tourope-
rátov z rôznych krajín po našom re-
gióne, alebo sme sa zúčastňovali na
turistických burzách. Úspešne sme
odprezentovali náš región napríklad
v živom rádiovom vysielaní. Podie-
ľali sme sa vytvorení autobusovej

linky „Euro linka Tatry“ (Tatranská
Bukovina PL – Dolný Kubín SK), kto-
rá prechádza cez našu obec. Osa-
dili sme vyhliadkový ďalekohľad na
vyhliadke Spálená, ktorý si návštev-
níci Roháčov veľmi pochvaľovali.

V spolupráci s OOCR Klaster
Orava sme vydali rôzne propagač-
né materiály pre návštevníkov, ale
aj pre deti rôzne maľovanky a iné
upomienkové predmety s motívmi
Oravy. Od októbra máme zastúpe-
nie aj v komisii regionálneho rozvo-
ja, cestovného ruchu a životného
prostredia pri zastupiteľstve Žilin-
ského samosprávneho kraja, čo
môže tiež pomôcť našej obci.

Prichádzajú najkrajšie sviatky
v roku, preto nám dovoľte popriať
Vám veselé prežitie vianočných
sviatkov, šťastný a úspešný rok
2020. My sme pripravení ďalej pra-
covať, aby náš región patril medzi
top destinácie na Slovensku.

Patrik Matištík

nulé roky Fond na podporu umenia
poskytol finančné prostriedky na

nákup kníh do
Obecnej knižnice
v Zuberci. Celko-
vo sme tak za po-
sledné štyri roky
získali dotáciu na
nákup kníh vo
výške 4500 €

a zakúpili sme 467 nových knižných
titulov.

Čitateľov preto povzbudzujeme
a pozývame do Obecnej knižnice v
Zuberci, kde si môžu každý utorok
v čase od 14.00 – 16.00 hod. vypo-
žičať knihy. Pri vstupe do obecnej
knižnice sú voľne umiestnené kni-
hy, ktoré si môžete bezplatne zobrať
domov. Vyzývame tiež všetkých či-
tateľov, ktorí majú dlhšie zapožiča-
né knihy, aby ich v krátkej dobe vrá-
tili späť do knižnice, aby tak mohli
slúžiť ďalším čitateľom.

Mgr. Pavol Šroba

Živé vysielanie Rádia Regina
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Rok sa pomaly končí a ja by som sa chcela s vami podeliť o pár
postrehov z našich pútí, ktoré boli zrealizované v roku 2019. Tento
rok bol obzvlášť náročný, ale za to požehnaný a bohatý na nové
skúsenosti a objavy.

Začiatkom apríla nás sr. Theodózia oslovila, či by sme nešli na púť do
Ríma, pri príležitosti ďakovnej púte Svätému Otcovi za blahorečenie Anky
Kolesárovej, kde otec arcibiskup Bernard Bober slávnostne odovzdával
relikviu bl. Anky. Bola to výnimočná príležitosť, ktorá sa už v dejinách
nezopakuje. Tejto myšlienke som sa potešila – super ideme! Nebolo to
však také jednodu-
ché na zrealizova-
nie, ale o to viac po-
žehnania sme zaži-
li. Veď tam, kde ide
o dobro, sú aj ťaž-
kosti. Spolu aj so
sestričkou sme sa
povzbudzovali, že
ideme do toho aj tak
a spoločne sme „vy-
modlili“ každého
jedného pútnika. A
stálo to za to! Prida-
li sa k nám aj mladí
z farnosti Habovka
aj s veriacimi, ale aj
veriaci z iných far-
ností. Sprievodcom
po Asissi a Ríme bol
HEDr. Ľuboslav
Hromják, PhD.

Našou prvou zá-
stavkou bolo Asissi,
kde sme navštívili
baziliku sv. Františ-
ka, kostol sv. Kláry,
sv. Rufína, kostol
Panny Márie Anjel-
skej s Porciunkulou.

Vo večerných hodinách sme dorazili do Ríma, kde sme boli ubytovaní
u sestier v kláštore sv. M. Domenici Barbantini. To bol tiež taký malý zá-
zrak – náhodne vybrané ubytovanie, mimochodom veľmi pekný areál, s
kaplnkou a s príjemnými sestričkami, ktoré sa o nás vzorne starali. Náš
sprievodca nám pripomínal, že Rím je jedno veľké pokušenie, pretože ak
človek chce vidieť všetko, za tak krátky čas, tak to musí byť naozaj dobre
premyslené a naplánované. A aspoň raz v živote by mal každý navštíviť
sväté mesto Rím a získať tak odpustky. Naplánoval nám to skutočne veľ-
mi dobre, za čo mu z celého srdca ďakujeme. Navštívili sme hlavné bazi-
liky Ríma: Chrám sv. Petra, Baziliku Santa Mária Maggiore, Lateránsku
baziliku a Baziliku sv. Pavla za hradbami, Ústav sv. Cyrila a Metoda, kde
sme mali sv. omšu a milo nás privítali i pohostili. Boli sme na generálnej
audiencii Svätého Otca, ktorá sa konala na Námestí sv. Petra. Ďalší krás-
ny a požehnaný deň. V bazilike sv. Petra sme mali sv. omšu s otcom
kardinálom Jozefom Tomkom, kde miništroval aj náš miništrant zo Zuber-

ca Adam. Po sv. omši bolo stretnutie vo vatikánskej sakristii s otcom kar-
dinálom Tomkom, z čoho sme mali hlboký zážitok, pretože za normál-
nych okolností sa tam hocikto nedostane. Bola to obrovská milosť.

Všetky duchovné zážitky sa nedajú opísať, to musí človek zažiť a ne-
chať si ich vpísané hlboko v srdci. Púť do Ríma nás všetkých navzájom
spojila a povzbudila k horlivejšej viere a odovzdanosti všetkého do Bo-
žích rúk, pretože aj to, čo sa zdanlivo javí nemožné, bolo skutočnosťou,
lebo Bohu nič nie je nemožné. Poďakovanie patrí hlavne sr. Theodózii,
že v nej skrsla táto myšlienka putovať do Ríma. O tom, čo všetko sme
prežili a ako sme sa cítili svedčí aj to, že tí, ktorí boli s nami sa pýtajú,
kedy pôjdeme znova.

Ďalšie naše púte smerovali tak, ako každoročne – do Medžugoria.
Medžugorie je malá dedinka v Bosne a Hercegovine, kde sa nebo dotýka
zeme. Miesto veľkých milostí a obrátenia. Zjavenia Panny Márie trvajú od
roku 1981. Dodnes sa Panna Mária zjavuje šiestim deťom – dnes už do-
spelým, trom sa zjavuje každý deň a trom v určené dni tak, ako im to
povedala. Cez vizionárov hovorí: „Nikto, kto prichádza do Medžugoria,
neprichádza tu náhodou, každého jedného som si pozvala, pretože Boh
má s Vami svoj plán“. Panna Mária neprichádza sama od seba, ale ju
posiela Boh, aby nám ako naša starostlivá Matka pomohla. Matka Božia
hovorí, že svet sa nachádza vo veľkej kríze, aká tu ešte nebola. Zlý duch
vládne svetom a najviac sú ohrozené naše rodiny a mladí. Pozýva nás na
modlitbu a obrátenie. „Tento čas milé deti je pre Vás, Boh nemôže bez
Vás uskutočniť svoj plán“. V Medžugorí sa udialo veľa zázrakov, uzdrave-
ní, ale najväčšie sú zázraky obrátenia.

Každá púť je obeta

Asissi – horná bazilika

Rím – Námestie sv. Petra

Vatikánska sakristia – stretnutie s o. kardinálom
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Medžugorie je od tohto roku uznané Svätým Otcom za miesto modlit-

by. Kňazi môžu organizovať púte do Medžugoria, čo predtým nebolo mož-
né. Kňazi mohli sprevádzať pútnikov, ale nemohli organizovať púte. Som
veľmi rada, že svätá stolica je k Medžugoriu naklonená, veď aj v blahej
pamäti sv. otec Ján Pavol II. povedal:

„Medžugorie je nádej pre celý svet.“
Srdečne Vás pozývam na farskú púť do Medžugoria s našim pá-

nom farárom od 23. do 29. augusta 2020, aby sme mohli vyprosiť
potrebné milosti pre naše rodiny, našu mládež i našu vlasť.

Chcem osobne
poďakovať rod. Fan-
dákovej, ktorá každo-
ročne putuje s nami,
p. Urbanovej so sy-
nom Matúšom, ktorí
ostávajú tiež verní
Medžugoriu. Ďaku-
jem aj Vám ostatným,
ktorí ste prijali Márii-
no pozvanie na púť
na toto požehnané
miesto. Každá púť je
obeta, preto neváhaj-
te, Boh potrebuje
naše obety, ktoré nás
posilňujú na cestu
obrátenia i odpuste-
nia. Nevyhovárajme
sa na čas, na prácu,
turistov – „Tento čas
je pre nás, pre naše
obrátenie.“ (slová
Panny Márie)

Okrem týchto za-
hraničných pútí sme
putovali aj po Slovenských pútnických miestach. Bola to Turzovka, púte
k sv. Filoménke do Spišského Podhradia (najbližšia bude 10. januára 2020
na výročie narodenia sv. Filoménky), ďalej Levoča, Litmanová, Smižany,
hora Butkov. Zúčastnili sme sa aj pochodu za život v Bratislave, len ško-
da, že nás z našej dediny bolo tak málo. V takej dôležitej veci by sme mali
vedieť, kde patríme a bojovať za správnu vec, bojovať za život, nie za
smrť. Posledné rokovanie parlamentu, proti potratom, parlament neschvá-

V októbri 2019 Svätý Otec
František pozval všetkých pokrs-
tených kresťanov na slávenie Mi-
moriadneho misijného mesiaca.

Vyzýval každého, aby prežíval
radosť z misie, aby svedčil o evan-
jeliu v prostredí, kde žije a pracu-
je. Zároveň, aby sme láskou, kon-
krétnou pomocou a modlitbou pod-
porovali misionárov, ktorí sa vydali
do sveta ohlasovať Krista.

Aj veriaci zo Zuberca sa zapo-
jili do tejto výzvy a naplánovali si
púť 30. 10. 2019 do zariadenia
Dobrý Pastier v Kláštore pod Znie-
vom, kde sa Vdp. Vladimír Maslák
stará o ľudí, ktorí potrebujú pomoc.
Nazbierali šatstvo, potraviny a veci
pre domácnosť. Aj deň sa vydaril.
Pán Boh pútnikov obdaroval slneč-
ným dňom. Poprezerali si prostre-
die, v ktorom žijú obyvatelia tohto
zariadenia, videli aj chránenú diel-
ňu. Ako toto dielo začalo, poinfor-
moval p. kaplán, ktorý tam v tom-
to čase tiež pôsobí. Oboznámil

pútnikov s históriou vzniku budovy
a udalosťami s tým súvisiace. Ex-
kurziou po areáli videli, čo človek,
ktorému sa znova vráti zmysel ži-
vota, dokáže. Súčasťou púte bola
aj návšteva miestnej kalvárie. Púť
pokračovala do Vrícka, kde ich sr-
dečne prijali sestry Satmárky.
V jedálni si všetci vybrali jedlo, kto-
ré si priniesli so sebou a v peknom
prostredí sa naobedovali a občer-

stvili teplým čajom, ktorý sestry
navarili.

Vyvrcholením tejto peknej akcie
bola návšteva Rajeckej Lesnej
a v nej známy Slovenský betlehem.
Spolu s veriacimi, ktorí sa zišli na
pravidelnej modlitbe korunky k Bo-
žiemu Milosrdenstvu v miestnej ba-
zilike, sa pomodlili a ďakovali za
všetky milosti, ktorými ich Pán Boh
obdaroval a za vytvorenie srdeč-
ného spoločenstva mladých, mlad-
ších a skôr narodených.

Text a foto: sr. Božena

Mimoriadny misijný mesiac

lil. Do 12. týždňa je na
žene – má právo pone-
chať si dieťatko, alebo ho
usmrtiť. A čo práva nena-
rodeného dieťaťa, nemá
právo sa narodiť? A Boží
zákon „Nezabiješ“? Kam
to speje naša spoločnosť,
naša vlasť?

Posledná púť bola
s našim p. farárom do
Kláštora pod Znievom,
kde sa starajú o bezdo-
movcov. Potešili sa z Va-
šich darov, ktoré sme im
priviezli. Navštívili sme aj
Rajeckú Lesnú, kde sme
obdivovali nádherný Slo-
venský betlehem. Bola to
požehnaná púť, za čo p.
farárovi ďakujeme a vy-
prosujeme mu veľa zdra-
via a Božieho požehnania
v jeho pastoračnej službe.

Na záver chcem poďakovať Pánu Bohu za ten dar, že môžeme puto-
vať a sprevádzať ľudí na pútnické miesta, aj Vám všetkým, ktorí ste
s nami putovali, alebo budete putovať za Vašu ochotu i čas. Nezabúdaj-
me – každá púť je obeta!                                                     Margita Vrláková

Náš miništrant Matúš – Zaostrog

Vrch zjavenia-Modrý kríž

Veprice – Jaskyňa Lurdskej Panny Márie
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ZO ŽIVOTA V MATERSKEJ ŠKOLE

K r á s n e
jesenné po-
časie nás
utvrdilo v
tom, žeby
bola veľká
škoda nevy-
užiť ho na
pohyb na
č e r s t v o m
v z d u c h u .
V piatok
18.10. 2019
sa predško-
láci spolu
s pani učiteľ-
kami vybrali
na cyklotúru.
Plán prejsť
ulicou Zá-
hradnou na
ulicu Prte, a
Roháčskou
ulicou k Šte-
chovke sme
rýchlo zme-
nili, keď sme
po úvodných
metroch zis-
til i akých
z d a t n ý c h
c y k l i s t o v
v triede máme, a pokračovali sme
cestou k hotelu Tatrawest. Tam sme
zagratulovali nášmu kamarátovi
Lukáškovi k meninám, posilnili sa
a pokračovali sme okolo Penzionu
U Michala a Penzionu Pribiskô sme-
rom k Štefkovke. Odtiaľ sme pokra-
čovali cestou okolo potoka Stude-

Jesenná cyklotúra predškolákovNemaj strach zo psa
To bol názov interaktívnej pred-

nášky, ktorej sa dňa 10. októbra
2019 zúčastnili deti z na-
šej MŠ. Formou takejto
prednášky a príslušných
materiálov bola možnosť
priblížiť tento trochu odliš-
ný svet psov a ich sprá-
vania deťom. Pomôcť im
pochopiť, čo je vhodné
a čo menej vhodné v rám-
ci interakcie so psím sve-
tom. Prostredníctvom jas-
ných ukážok, obrázkov
a ich opisu sa deti naučili
čo a kedy je dobré pre ich
bezpečnosť a ako lepšie
porozumieť „psej reči“.
Najväčšiu radosť mali deti
z prítomnosti vycvičené-
ho canisterapeutického
psíka, ktorý sa volal Kimy.
Deti si mali možnosť svo-
je osvojené vedomosti
z prednášky priamo vy-
skúšať spolu s týmto psí-
kom. Ďakujeme tete Kat-
ke a jej psíkovi za netra-

dičné dopoludnie v našej MŠ a dú-
fame, že sa spolu opäť stretneme.

Pracovné profesie
Celý týždeň sa pani učiteľky

a deti venovali pracovným profesi-
ám. Prostredníctvom rozhovorov,
obrázkov, prezentácií, tematických
hier na lekára, predavačku, murá-
ra, kaderníčku sa rozprávali o vý-
zname práce, o práci rodičov, o tom
ako pomáhajú rodičom pri domácich
prácach. Navštívili kaderníčku, kraj-
č írku, stolársku dielňu, tkáčku
a oboznámili sa s ich prácou. Hrali
sa na remeselníkov a vyrábali rôz-
ne výrobky z dreva a textilu. Z vý-
robkov si urobili obchod, stanovili
ich cenu, nakupovali, predávali, pla-
tili peniazmi za nákup, snažili sa po-

rozumieť financiám a učili sa tak zá-
kladom finančnej gramotnosti. Uká-
zali, že majú veľmi šikovné a pra-
covité ruky i obchodného ducha.

V pondelok sme si pripomenuli
Deň jablka – hovorili sme o význa-
me jabĺčok pre naše telo, vyfarbo-
vali a počítali sme jabĺčka, spolu
sme si vyrobili jablkový šalát, ktorý
sme aj s chuťou zjedli a upiekli si
jablkové koláče.

V piatok sme sa na školskom
dvore zapojili do spoločnej jesennej
brigády, čím sme si skrášlili okolie
našej MŠ.

V piatok 6.12. sme plní nádeje
očakávali Mikuláša. Ako to všetko
dopadne? Donesie nám niečo? Prí-
de sám, alebo bude mať pomocní-
kov? A nakoniec sme sa dočkali.
V červenom plášti a s veľkou čapi-
cou zazvonil a vošiel. Ale nebáli sme

sa. Predsa len sme boli celý rok
dobrí. Zaspievali sme si spoločne
pesničky, trochu i zatancovali a do-
stali sme vytúžené balíčky. Všetci
sme boli šťastní. Dúfajme, že i Mi-
kuláš bol spokojný a o rok sa k nám
vráti.

ná k ulici s názvom Rovná. To sme
už mali ulicou Novozáhradnou len
kúsok k materskej škole. Deti aj pani
učiteľky boli z cyklotúry nadšené,
škoda že v našom okolí nie sú žiad-
ne vhodné a bezpečné cyklotrasy
pre deti. Určite by sme si bicyklova-
nie v materskej škole zopakovali.

Mikuláš v našej materskej škole

Kolektív učiteliek materskej školy

Foto: Ján Mikulovský
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ZÁKLADNÁ ŠKOLA

Už budeme iba spomínať, ale
veríme, že v týchto spomienkach
nám bude Ján inšpiráciou, vzorom
i príkladom ľudskej vyrovnanosti
a pohody, ktorú si nenechával iba
pre seba.

Ján Maťus začínal ako mladý
učiteľ pracovať v škole v Habovke.
Po otvorení školy v Zuberci v roku
1976 tu spolu s manželkou Jankou
nastúpili ako učitelia. Neskôr v roku
1983 sa stal zástupcom riaditeľa
školy. Od roku 1991 až do odchodu
do dôchodku, v roku 2004, bol jej
riaditeľom.

V škole a na jej žiakoch zane-
chal nezmazateľnú stopu. Bol inici-
átorom mnohých nových myšlienok.
Vynaložil veľké úsilie, aby škola zís-
kala ako prvá v Žilinskom kraji práv-
nu subjektivitu, začal podnikateľskú
činnosť, zriadil pobočku umeleckej
školy, zveľaďoval okolie školy, aj
vnútorné priestory, vrátane výstav-
by sedlovej strechy, čím škola zme-

nila dovtedajšiu podobu a stávala sa
modernejšou. Vedel strhnúť kolek-
tív učiteľov k spolupráci a organizo-
val mnohé spoločné podujatia, po-
sedenia, exkurzie a výlety.

Učil telocvik. K športu, obzvlášť
k lyžovaniu, mal blízky vzťah. Z jeho
podnetu bolo v škole založené škol-

V minulosti bol život oveľa ťaž-
ší. Ľudia veľa pracovali na poli.

Aj moja starká veľa spomína na
minulosť, na to dobré, ale aj na to
zlé. Starká sa narodila počas dru-
hej svetovej vojny. Aj keď bola
malá, niektoré zážitky jej ostali
v pamäti dodnes. Často spomína,
ako boli u nich doma na Vianoce
ubytovaní Nemci. Starká s rodinou
bývali v jednej izbe a v druhej bý-
vali Nemci. Všetci sa ich báli. Je-

den z nich bol ranený, mal omrz-
nutú nohu. Na Štedrý deň si pýtal
múku, vajíčko, maslo a cukor.
Z toho upiekol koláč. Ponúkol aj
ich. Na polnočnú svätú omšu išli
aj Nemci. Keď začali v kostole
spievať pieseň „ Tichá noc“ , všetci
ľudia začali v kostole plakať, pre-
tože z Nemcov mali strach.

Som rád, že žijem v tejto dobe
a môžem prežívať Vianoce v mie-
ri.                     Ľuboš Škerda, 6.B

Vianočná radosť
Sniežik už na zem tíško padá,
každý v kalendári Vianoce hľadá.
Čaro Vianoc sa už blíži,
radosť s čakaním sa kríži.

Deti mamkám s koláčmi pomáhajú,
každú plnku, ba aj cesto ochutnajú.
Na adventnom venci už štvrtá
sviečka dohára,

Vianoce

do každého srdca anjel spevom
dvere otvára.

Medovníčky všade krásne voňajú,
deti po dedine koledy spievajú.
A keď príde polnočná chvíľa,
Ježiško sa na nás z jasličiek díva.

Zdenka Belanová, 5.B

„Mladosť má krásnu tvár, staro-
ba má krásnu dušu“

Tradíciou v našej škole je DEŇ
STARÝCH RODIČOV. Aj v utorok
12. novembra sa v škole zišli star-
ké, starkí, babky, dedkovia, staré
mamy, starí otcovia – tí, ktorých ži-
votné skúsenosti a múdrosť nám
dávajú vzor, pocit istoty a nádej.
Veríme, že v škole pookriali, zabudli
na všedné starosti a pri pohľade na
svoje vnúčatá videli, že sú plné tvo-
rivosti, radosti a neutíchajúceho elá-
nu.

Ďakujeme im, že majú svojich
potomkov radi, že ich podporujú
v dobrých veciach, že im odovzdá-

vajú svoje skúsenosti, že sa s nimi
podelili v triede o svoje zážitky
z mladosti a ukázali, čomu sa ve-
nujú.

Tento deň zároveň učí žiakov, čo
je to úcta.
• Úcta k tým, ktorí tvrdo pracovali,

aby sa nám žilo lepšie.
• Úcta k tým, ktorí sa každý deň

vzdávali radosti, ktoré im život
ponúkal, aby urobili šťastnými svo-
je deti.

• Úcta k našim otcom a k našim
mamám. K našim prarodičom. Ku
všetkým, ktorí si zodrali svoje ruky,
aby naše zostali hladké a nepo-
škvrnené.

Deň starých rodičov v 2. ročníku

Učil nás pracovitosti a radosti z práce
ské športové stredisko zjazdového
lyžovania, kde robil aj trénera. Aj
nás, učiteľov, zapojil do turnajov vo
volejbale a hrával ho vždy s nami.

Vyučoval aj geografiu. Nie
z učebnice. Jeho rozprávanie o prí-
rode a vesmíre bolo zážitkom a deti
ho počúvali so zatajeným dychom.

Bol nielen dobrým učiteľom žia-
kov, ale i nás – mladších, začínajú-
cich učiteľov. Učil nás pracovitosti
a radosti z práce. Až do posledných
mesiacov života prichádzal do ško-
ly medzi nás, prinášal cenné rady,
ale aj dobré slovo a priateľský
úsmev, ktorý bol jeho celoživotnou
črtou. Bol naším nenápadným rad-
com, ktorý nám svoje bohaté život-
né skúsenosti podával s takou ra-
dosťou, s akou sa podáva dar. Ešte
dnes z nich čerpáme, ešte dnes
z nich žijeme. A zrazu sa nám zdá,
že sme mu za to ani nemali čas
poďakovať.

Pomyselná rybárska stolička, na
ktorej tak rád sedával a relaxoval,
ale hlavne katedra učiteľa a stolič-
ka riaditeľa školy, ktorým predo-
všetkým bol, ostala prázdna. Ak sa
však pozrieme na dielo, ktoré nám
Ján Maťus zanechal, máme istotu,
že svoj život naplnil a zanechal
v nás krásne spomienky. Tie si
uchovajme, tie nech sú pre nás po-
vzbudením.

Ostal v nás i v stovkách jeho
žiakov a priateľov.

S úctou kolektív školy v Zuberci

„Stojí brána, za ňou škola, a v nej dvoje poschodí...“ Týmito
slovami sa už viac ako 40 rokov lúčia žiaci so zuberskou základnou
školou. A hoci pribudlo ďalšie poschodie a prišli noví žiaci, zisťuje-
me, že škola akosi ochudobnela. Odišiel vzácny človek, nezabud-
nuteľný riaditeľ a výnimočný učiteľ Ján Maťus.

V období pred Vianocami
kráčam nocou
                  pod hviezdami.
V srdci jedno prianie mám,
nech láska, radosť
                      vládne nám.

Radosť žiari z detských očí,
Ježiško sa opäť rodí.
Nech to jeho narodenie
prinesie nám požehnanie.

Vianoce srdcia spoja nám,
v týchto dňoch nech
                  nik nie je sám.
Spoločné sny nám
            hviezda môže priať,
spomienky krásne
                  budú nás hriať.

Sára Urbanová, 9. A

Čo rozprávali naši starí rodičia
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Katarínsky bazár

Detský folklórny súbor dostal
pozvanie od Jozefa Kozuba, chore-
ografa a vedúceho tanečnej zložky
Folklórneho súboru Jánošíček
z Brna, na tri dni sa zúčastniť ako
hostia na súťaži cimbalových muzík,
ktoré organizuje tento súbor. Kaž-
dý rok si prizývajú súbor zo Sloven-
ska.

A tak naše deti dostali možnosť
navštíviť a pozrieť si veľké mesto
Brno. Pre deti, ale aj rodičov to bolo
niečo nové. Deti si porozdeľovali do
rodín detí zo súboru Jánošíček.
Myslím si, že bolo pre deti veľmi
dobré zakúsiť, ako sa žije v iných
rodinách. Môžem povedať, že všet-
ky deti sú aj po veľkých obavách
nadšené a spokojné, ako sa o nich
postarali, aké výlety im povymýšľa-
li a koľko kamarátstiev vzniklo.

Hneď v piatok 29. novembra sme
vystupovali v domove dôchodcov.
Predstavili so štyrmi programami,
ale sme si zaspievali aj moravské
piesne. Keďže sme si ako muzikant-
ku prizvali Naděždu Kľuchťákovú,
Moraváčku, ktorá vie zahrať morav-
ské piesne a veru starkí si s nadše-

ním zaspievali. V sobotu poobede
nám rodičia doviedli deti do klubu
súboru Jánošíček a zase sme išli
vystupovať do ďalšieho domova pre
seniorov. V hodinovom programe
sme spievali my, ale aj starkí z do-
mova.

Do neskorého večera sme mali
možnosť pozrieť si súťaž cimbalo-
viek, ba aj si zatancovať, lebo po
súťaži bola ešte veselica s cimba-
lovkami. Po peknom večeri si zase
deti zobrali „náhradní rodič ia“.
V nedeľu nám ich doviedli do kul-
túrneho centra SEMIASSI, kde sa
predstavili víťazi cimbalovej súťaže,
ale aj celý súbor Jánošíček. My sme
najprv spievali a tancovali na nádvo-
rí centra. A nakoniec, ako hostia
sme v sále predviedli náš program
Vianoce v Zuberci. Program plný
vianočných piesní, pekných vinšov
a parádnych hereckých výkonov
našich malých betlehemcov mal
veľký úspech.

Domov sme sa vrátili plní nových
zážitkov a bohatší o nové kamarát-
stva.

Daniela Žuffová

Detský folklórny súbor Roháčik v Brne

V decembri sa stalo v našej ško-
le už tradíciou, že nás prídu navští-
viť predškoláci z materských škôl zo
Zuberca aj z Oravského Bieleho
Potoka.

Tak to bolo aj tento rok, 10. de-
cembra 2019. Najskôr sa deti zasta-
vili v 1. ročníku, kde im prváci pred-
viedli, čo sa už v škole stihli naučiť.
Aj škôlkari sa predstavili prvákom

a zarecitovali im pekné básničky.
Potom nasledovala hodina telo-

cviku v školskej telocvični, kde im
pani učiteľky Šimičáková a Hudáč-
ková spolu so žiakmi pripravili sta-

novištia so zaujímavými úlohami
a prekážkovými dráhami. Náročnú
hodinu telocviku zavŕšili v školskej
jedálni, kde im pani kuchárky pripra-
vili chutné občerstvenie.            ZŠ

Predškoláci v škole

História vianočného stromčeka,
obľúbeného na celom svete, sa za-
čala písať v nemeckom protestant-
skom prostredí.

Prvá písomná zmienka o stava-
ní ozdobeného stromčeka pochá-
dza z roku 1507 od kazateľa Geis-
lera z Alsaska.

Na naše územie sa tradícia zdo-
biť vianočný stromček dostala až
koncom 18. storočia z Nemecka.
Najprv sa udomácnil v mestskom
prostredí a až koncom 19. storočia
začal prenikať na vidiek. Dovtedy sa
v izbách vešali rôzne slamené pred-
mety, snopy obilia a zelené vetvič-
ky. Aj stromček býval spočiatku za-
vesený v kúte alebo v strede izby
vrcholcom k zemi. Jednoznačnú prí-
činu, prečo sa práve ihličnatý strom-
ček stal symbolom Vianoc, nepo-
známe. Isté však je, že je s nimi
spätý veľmi pevne. Zdobia ho aj ate-
isti. V ľudovom prostredí sa zdobil
najrôznejšími plodmi: jabĺčkami,
orechmi, venčekmi zo strukovín,
obilnými snopmi alebo koláčikmi.

Začalo sa adventné obdobie. Na
adventnom venci zapaľujeme svieč-
ky. Aj v našej škole si vianočnými
symbolmi pripomíname a prežívame
so žiakmi príchod Vianoc. Najzná-
mejším symbolom Vianoc je vianoč-

ný stromček. Ten náš školský strom-
ček je tento rok mimoriadne pekný
a veľmi vysoký. Daroval nám ho pán
Radoslav Jurina zo Záhradníctva
v Zuberci. Chceme mu za všetkých

žiakov školy poďakovať, že jeho dar
spríjemňuje prostredie školy a robí
všetkým žiakom, zamestnancom
a návštevníkom radosť.              ZŠ

Vianočný stromček

V dňoch 25. – 26. novembra
2019 sa konal v priestoroch školy
„Katarínsky bazár“ organizovaný ro-
dičovským združením.

Átrium základnej školy sa zme-
nilo na pestrý „blšáčik“ zánovných
použitých, možno aj nových vecí
rôzneho druhu. Návštevníci sa
mohli pohostiť v bufetíku rôznymi
chutnými koláčikmi, kávou či voňa-

vým punčom. Prekvapením bazáru
bola prekrásna tombola, ktorá ne-
pochybne potešila jednotlivých vý-
hercov či celé triedy.

Sme veľmi radi, že Katarínsky
bazár splnil svoj účel. Potešil a po-

mohol viacnásobne. Pomohol získať
prostriedky na aktivity detí v škole a
nepredané veci z bazáru boli urče-
né pre rodiny v núdzi.

Veľmi pekne ďakujeme všetkým,
ktorí akokoľvek pomohli – priniesli
bezodplatne veci na predaj, nakú-
pili si, napiekli koláčiky a urobili chle-
bíčky do bufetu, pohostili sa u nás,
darovali úžasnú tombolu...

Všetkým, ktorí pochopili myšlien-
ku vzájomnosti a vytvorili s nami
priateľskú atmosféru.

Presne to bolo cieľom „Katarín-
skeho bazáru“.

ZRPŠ

ZÁKLADNÁ ŠKOLA
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Vždy som chcela navštíviť Ame-
riku a už dávnejšie som rozmýšľa-
la, že sa zapojím do nejakého vý-
menného programu. Problém bol
však to, že výmenné programy zvy-
čajne bývajú veľmi drahé, takže
som stále hľadala nejakú lacnejšiu
alternatívu. Nikdy by ma však ne-
napadlo, že nájdem výmenný
program FLEX, ktorý je zadarmo.
FLEX je program, ktorý umožňuje
študentom stredných škôl študovať
na americkej strednej škole, bývať
v americkej hosťovskej rodine a trvá
jeden celý školský rok.

Bola som šťastná, že som našla
tento program, ale potom som si
prečítala informáciu, že program
vyberá len 10 ľudí z celého Sloven-
ska. Priznám sa, že tá informácia
ma trochu odradila, pretože som si
nemyslela, že by sa mi mohlo po-
šťastiť. Po rozhovore s rodinou
a kamarátmi som sa rozhodla za-
pojiť, veď za vyskúšanie nič nedám.
Vyplnila som prihlášku a napísala
som tri eseje v angličtine na dané
témy. Keď som si prečítala, že som
bola vybraná do semifinále, tak som
tomu nemohla uveriť. Dozvedela
som sa to v škole, takže som ská-
kala až po plafón a hneď som vola-
la domov, že idem do ďalšieho kola.

Ďalšie kolo sa konalo v Bratislave.
Bol to test z angličtiny, ďalšie eseje
a o dva dni som mala skupinový a
individuálny pohovor. Bola som veľ-

mi nervózna, ale nejako som to zvlá-
dla. Vyplnila som ďalšiu prihlášku,
ktorá bola odoslaná do Ameriky,
pretože tam nás vyberali. Potom
som už len čakala na výsledky.
7. mája, keď som išla domov zo ško-
ly mi zazvonil telefón s informáciou,
že ma vybrali a v auguste cestujem
do Ameriky. Nikdy by ma nenapa-
dlo, že z 320 ľudí, ktorí sa prihlásili
by som mohla byť jednou z desia-
tich ľudí, ktorí boli vybraní.

Začiatkom augusta som sa roz-
lúčila s rodinou a kamarátmi a dob-
rodružstvo sa mohlo začať. Do Ame-
riky som letela štyrmi letmi aj s mo-
jimi spolubojovníkmi, ktorí boli tiež
vybraní. Vybraní študenti zo Sloven-
ska, ale aj z iných krajín sme roz-
miestnení po celej Amerike, každý
je v inom štáte. Ja som v Severnej
Karolíne, ktorá sa nachádza na ju-
hovýchode USA blízko Atlantického
oceána, ktorý som už stihla navští-
viť. Keď som tu priletela, už ma tu
čakala moja hosťovská rodina. Moji
hosťovskí rodičia majú štyri deti a
býva s nami aj babka, s ktorou si
veľmi rozumiem. Celkovo je celá
moja hosťovská rodina úžasná, veľ-
mi si rozumieme, smejeme sa spo-
lu a cestujeme po Amerike, pretože
mi to tu chcú čo najviac poukazo-
vať. Taktiež tu chodím do školy, kde
je 1000 ľudí, takže mi chvíľu trvalo,
kým som si na to zvykla. Minulý
mesiac som v škole robila prezen-
táciu o Slovensku a veľmi veľa ľu-
ďom sa to páčilo tak veľmi, že chcú
prísť na návštevu.

Amerika je skvelá, len je to tu
úplne iné ako na Slovensku alebo
v Európe všeobecne. Ešte aj teraz,
keď vidím niečo nové tak tu nad tým
otváram ústa a moja hosťovská ro-
dina a kamaráti sa na mne smejú.

Program FLEX odporúčam všet-
kým stredoškolákom, ktorí chcú skú-
siť niečo nové a chcú vyjsť zo stere-
otypu ako som napríklad chcela ja.
Keď sa to podarilo mne, tak to do-
káže každý, treba mať len odvahu
a sebadôveru.

“Choď si za svojím snom, lebo
on za tebou nepríde.”

Zdenka Škerdová

Vysokohorská púť členov horskej
služby 2019

V dňoch 18. – 22. augusta 2019
sa konala v poradí už tretia púť čle-
nov a rodín horskej služby pod ve-
dením nášho duchovného „náčelní-
ka“, kaplána HZS npr. vdp. Janka
Dubeckého.

Naša tohtoročná púť mala du-
chovný aj poznávací charakter. Prvý
deň sme navštívili Národný park
Mangart v Slovinsku, kde sme ab-
solvovali výstup ferratou na najvyšší

vrchol Julských Álp Mangart (2677
m). Ďalšie dni sme spoznávali ob-
lasť Tirolských Álp v doline Pitztal.
Dôležitou súčasťou púte bola aj náv-
števa 92 ročného slovenského kňa-
za Dr. Jozefa Hurtona, ktorý väčšiu
časť svojho života prežil v Suldene.

Moja cesta do Ameriky Koncert vo farskom kostole
sv. Vendelína

V utorok, 12. novembra sme do-
stali krásny „Hudobný darček“ od
Simy Martausovej, ktorý sa rozho-

dla venovať nám len tak, z lásky, bez
nároku na odmenu. Bol to charita-
tívny koncert v rámci jej vystúpení
v kostoloch po Slovensku. U nás
v Zuberci bol spojený s finančnou
pomocou a výťažok z koncertu bol
venovaný Ľubovi Valekovi na reha-
bilitačnú liečbu a pomôcky. Náš
kostol sa zapĺňal už pred svätou

Tu sme navštívili aj jedno z múzeí
Reinholda Messnera. Záver našej
púte patril návšteve mariánskej ba-
ziliky v Mariazelli, kde sme mali
možnosť sláviť sv. omšu. Z našej
horskej oblasti sa púte zúčastnili
manželia Hanka a Marián Jurinov-
ci, Lenka a Marián Šrobovci a už
tradične naši seniori Alojz Žuffa,
Stano Jandura, Peter Volnár a Mi-
lan Mikláš.

Čo povedať na záver? To nema-
lo chybu.

V živote môžeš o všetko prísť, ale
spomienky na úžasnú prírodu a pre-
krásnych ľudí ti ostanú navždy. Pán
Boh zaplať.

M.M.

omšou, avšak po jej skončení sa za-
plnil do posledného miesta. Atmo-
sféra počas koncertu a radosť divá-

kov bola úžasná. Sima, aj keď to
o nej všetci vieme, znova očarila
svojou skromnosťou a pokorou. Jej
koncert bol nezabudnuteľný, nád-
herný.

ĎAKUJEME za všetko krásne,
čo pre nás robíš.

(r)
Foto: Ján MikulovskýZdenka s hosťovskou mamou

So spolužiakmi
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Pre našich kolegov, z turisticko-
informačných centier, z regiónov
Horného Považia, Oravy, Kysúc,
Liptova a Turca sme v dňoch
12. – 13. 11. 2019 zorganizovali in-
focestu s cieľom vymeniť si vzájom-
né skúsenosti, poznatky i príklady
dobrej praxe. Počas infocesty sme
tak mohli bližšie spoznať sprievod-

Družstvo dorastu nastúpilo opäť
do vyššej súťaže. Avšak od začiat-
ku ročníka cítili, že táto súťaž je na
inej úrovni. Víťazstvá neprichádzali
a tak sme v tabuľke klesali ku dnu.
Vinu na tom mali aj absencie hrá-

Muži

čov v zápasoch. Chlapci dokáza-
li, že keď sú kompletní dokážu po-
trápiť aj tímy z čela tabuľky. Zatiaľ
zimujeme na 12. priečke. Na jar
sa pokúsime zabojovať a posunúť
sa do stredu tabuľky.

Naši muži zažili katastrofálnu
jeseň. Mužstvo sa tesne pred sú-
ťažou poriadne oslabilo, keď vypa-
dlo zo základnej zostavy až šesť
hráčov. Toto sa prejavilo ako naj-
väčší problém. Hráči, ktorí ich na-
hradili nemali potrebné kvality ich
plnohodnotne zastúpiť. Toto celé
malo za následok, že sme po je-

seni až na úplnom dne tabuľky.
Avšak ku koncu jesene sme uká-
zali zlepšenie, keď sme odohrali
výborné zápasy s mužstvom
z čela tabuľky. Dúfam, že s člen-
mi nášho oddielu vyriešime otáz-
ku hlavného trénera a manšaft na
jar zachránime v súťaži.

Rastislav Petrek

FUTBALISTI
po jesennej časti súťaže 2019-2020

Naše žiacke družstvá U15, U13
hrajú 3 ligu skupina B a naša prí-
pravka oravskú ligu prípraviek. Tie-
to družstvá sú zložené prevažne z
chlapcov našej dediny a blízkeho
okolia. Na začiatku jesennej časti
súťaže 2019-2020 nám z kádra
starších žiakov odišli do dorastu
siedmi hráči, čo pre mužstvo zna-
mená veľké oslabenie a zmenu
pretože nie všetci mladší hráči, čo
doplnili mužstvo spĺňajú kvalitu. No
na moje milé prekvapenie sme si

počínali veľmi dobre. Tréningový
proces prebiehal veľmi dobre, lebo
chlapci poctivo chodili na tréningy,
čo sa odzrkadlilo aj v samotnej
súťaži. Z 12 zápasov sme 9 vyhrali,
1 remizovali a 2 prehrali. Nakoniec
sme po jeseni skončili na peknom
3. mieste so skóre 76:17 a v ta-
buľke strelcov sú prví dvaja naši
hráči s 22 gólmi Boris Šuriňák a s
19 gólmi Timotej Chovančák.

Družstvo U13 mladší žiaci po-
dávali v jesennej časti súťaže po-
merne dobré výkony, keďže tí naj-
lepší mladší žiaci doplnili mužstvo

starších žiakov, a preto toto muž-
stvo tvoria väčšinou mladší hráči,
ktorí môžu hrať aj za mladšiu ka-
tegóriu prípravku. Nakoniec sme
po jeseni skončili na 8. mieste so
skóre 24:44. Medzi najlepších hrá-
čov patril Filip Jurčo.

Družstvo prípravky U11 mi robí
veľkú radosť. Buduje sa tu gene-
rácia veľmi šikovných futbalistov,
ktorí poctivo napĺňajú tréningový
proces, poctivo trénujú a máloke-
dy sa stane, že niekto nepríde na

tréning. Drvivá väčšina hráčov
tohto mužstva prípravky U11 do-
pĺňa družstvo mladších žiakov U13
a nevedie si zle. Po jesennej časti
sme zo štyroch mužstiev, ktorí hra-
jú turnajovo skončili na druhom
mieste so 17 bodmi a skóre 31:37.
Veľmi ma teší, že deti baví futbal,
a preto sme pre veľký záujem od
jesene začali s tréningom aj deťmi
mladšími ako 7 rokov.

Na záver chcem poďakovať ro-
dičom, funkcionárom, sponzorom
(Koliba JOSU) a našej obci Zube-
rec.                            Martin Filek

Tohto roku si tanečníci pripravili
tri nové choreografie, s ktorými sa
zúčastnili rôznych súťaží. Hneď na
prvej súťaži najmladší tanečníci pre-
kvapili úspechom – Víťaz Orava má
talent. Ďalšou súťažou bol 4. ročník
Step cup Říčany pri Prahe, kde
staršie tanečníčky získali v rôznych
kategóriách dve 1. miesta. Násled-

ne sme boli na Majstrovstvách ČR
v Jablonci n/Nisou, kde sme v jed-
nej kategórii získali 2. a 3. miesto.
Na celoslovenskej súťaži Tanečný
Kubín sme získali v rôznych kate-
góriách štyri 2. miesta a nomináciu
na Majstrovstvá sveta do Budapešti,
kde najmladší tanečníci získali krás-
ne 1. miesto. Poslednou súťažou
bola Pardubická Ryengle, kde sme
mali 3 choreografie v jednej kate-
górii a tam sme nedali možnosť
umiestniť sa českým tanečníkom,

Aký bol rok 2019
v tanečnej skupine Karolínka?

Infocesta
Turistických informačných centier

covské služby v meste Liptovský Mi-
kuláš, na Oravskom hrade, v Mú-
zeu oravskej dediny, v Zuberci, ako
i v stredisku Roháče-Spálená. Nav-
štívili sme tiež informačné centrá
v Liptovskom Mikuláši a Zuberci.

Žilinský turistický kraj
Krajská organizácia CR

Foto: Milan Kolčák

pretože sme obsadili 1., 2. a 3.
miesto.

Okrem toho sme už tradične zor-
ganizovali Maškarný bál, benefičný
koncert Deti deťom, kde sme vyzbie-
rali pre choré dieťatko cez 400 eur,
pre svojich tanečníkov sme zorga-
nizovali tanečné sústredenie na
Hutách, pripravili sme Vianočné trhy

a 28. 12. pripravujeme v KD v Ha-
bovke benefičný koncert Vianoce
deťom, kde ste všetci srdečne po-
zvaní.

Ďakujem všetkým sponzorom
a priaznivcom našich detí, lebo ten-
to rok bol zasa veľmi úspešný i vďa-
ka Vám. Ďakujem i rodičom za vy-
nikajúcu podporu a hlavne ďakujem
mojim milým tanečníkom. Všetkým
prajem šťastné a veselé Vianoce
a v novom roku veľa radosti a spo-
kojnosti.                     Eva Brečková

Dorast

Družstvo U15, U13 a prípravka
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Vypísané z matriky rok 2019

Narodili sa

Manželstvo uzavreli

Blahoželáme jubilantom

Odprevadili sme na poslednej ceste

50 rokov manželstva
Ondrej a Marta Bebejovi
Ján a Klementína Šiškovi
55 rokov manželstva
Ján a Irena Žuffovi
60 rokov manželstva
Juraj a Margita Vidiečanovi
70 rokov
Karol Gonda
Otília Bebejová
Ladislav Šiška
Ján Pilarčík
Florentína Šrobová
František Leginus
Ján Harmata
Antónia Šuriňáková
Otília Bažíková
Florián Šroba
Stanislav Bistar
Florentína Maťusová
Ferdinand Littva
Anna Fileková
Karol Jančo
Margita Vidiečanová
Silvia Jančová
Veronika Osifová
Emília Kľuchtiaková
Anna Gondová
Kamil Janoštín
75 rokov
Margita Blažeková
Jozef Šimičák
Antónia Kľuchťáková
Ján Maťús
Janka Maťúsová
Florentína Tekeľová
Ondrej Bebej
Libor Musil
František Bažík
Agneša Štechuliaková
Július Borsík
Ľudmila Palčová
80 rokov
Ján Žuffa
Anna Matištíková
Alojz Gejdoš
Agneša Šuriňáková
Mária Bebejová
Albína Kovalčíková
Magdaléna Šišková
Terézia Matysová
Mária Pavčová
85 rokov
Margita Hudecová
Klementína Hudecová
Viktória Fideková
90 rokov
Cecília Škerdová
Ignác Kuchtiak

12. 01. Štefan Urban (1937)
13. 05. Blažena Urbanová (1955)
18. 05. Vlasta Kurátorová rod. Kvasnicová (1962)
28. 05. Cecília Gondová rod. Matištíková (1935)
27. 07. Pavol Harmata (1950)
19. 08. Božena Škerdová rod. Ondreková (1937)
28. 08. Margita Hudecová rod. Maťkuliaková (1934)
22. 09. Ing. Vladimír Kováľ (1973)
06.12. Mgr. Ján Maťus (1944)

02. 03. Mária Kurcinová a Marek Suľa
16. 03. Katarína Škerdová a Juraj Ondruš
01. 06. Michal Pauko a Alexandra Matištíková
08. 06. Martin Filek a Katarína Porubská
22. 06. Ing. Tomáš Jurčo a Michaela Jandurová
17. 08. Ján Štefaniak a Alexandra Surovcová
24. 08. Martin Šiška a Lenka Klimeková
31. 08. Sebastián Majer a Gréta Vrábová
07. 09. Tomáš Chrenek a Lucia Harmatová
14. 09. Dávid Šroba a Lívia Drdajová
21. 09. Michal Kovalčík a Zuzana Jurkýová
28. 09. Ing. Lukáš Šroba PhD. a Eva Gibaštíková
05. 10. Jakub Leginus a Veronika Borsíková
12. 10. Peter Šimičák a Tatiana Pilarčíková
12. 10. Ing. Michal Gejdoš a Šárka Abíková
19. 10. Ing. Michal Hrkeľ a Ing. Monika Motyčáková
26. 10. Lukáš Škerda a Lívia Malovaníková
22. 11. Jaroslav Bebej a Paulína Komperdová
23. 11. Ing. Tomáš Kovalčík a Ing. Magdaléna Lajčinová

Karin Jandurová
Adam Feranc
Martina Matištíková
Tomáš Šroba
Matteo Petrášek
Tomáš Littva
Katarína Šišková
Terézia Šišková
Jakub Planieta
Eliška Klimeková
Nela Jurčová
Karin Šangalová

Nina Jurášová
Klaudia Šišková
Eliška Janoštínová
Jakub Šimičák
Richard Havrila
Freya Kľuchťáková
Sofia Šrobová
Richard Majerníček
Milan Paľa
Adela Juráňová
Kristína Maťúsová
Dorota Motyčáková

Poďakovan ie
Ďakujeme všetkým občanom, ktorí obohatili svojimi

príspevkami Zuberské noviny v roku 2019.
Aj vďaka ich ochote ste boli po celý rok informovaní

o dianí a aktivitách v našej obci.
Chceme povzbudiť k spolupráci aj ostatných,

ktorí majú chuť prispieť do našich obecných novín.

Prajeme Vám pokojné prežitie vianočných sviatkov
a šťastný nový rok 2020.

redakcia

V I A N O C EV I A N O C EV I A N O C EV I A N O C EV I A N O C E
 V MÚZEU

ORAVSKEJ DEDINY

„Oravská vianočná izba“
28. – 31. 12. 2019,
11.00 – 15.00 hod.

zvyky a koledy
(v dome zo Žaškova)

„Vianočný večer“
29. – 31. 12. 2019

16.30 hod. a 19.00 hod.
2. – 3. 1. 2020, 16.30 hod.

prechádzka po múzeu s lampášmi
vianočné zvyky, vinše a koledy

oravská ľudová hudba,
piesne a tance

veselé príhody, súťaže a hry
medovina, čokoláda

Vstupenky na Vianočný večer
možno kúpiť alebo rezervovať iba
v predpredaji v pokladni Múzea

oravskej dediny počas otváracích
hodín.

Kontakt: +421 43 5395 149

Otváracie hodiny
vo vianočnom období:

23. – 25. 12. 2019
ZATVORENÉ

26. – 31. 12. 2019
8.00 – 15.30 hod.

1. 1. 2020
11.30 – 15.30 hod.

2. 1. – 5. 1. 2020
8.00 – 15.30 hod.

6. 1. 2020
8.00 – 15.30 hod.

Vianočná výzdoba v interiéroch
objektov a pestrá ponuka

programov
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Stalo sa už tradíciou, že posled-
ná októbrová nedeľa je deň, keď sa
horskí záchranári stretávajú na Piet-
nom mieste v Roháčoch na Zverov-
ke.

Krásne a teplé jesenné počasie
bolo zárukou, že účasť na pietnej
spomienke bude určite vysoká.
Obyvateľov nielen podroháčskych
obcí, ale aj náhodných turistov či
horských záchranárov s rodinami zo
susedných horských oblastí prišlo
naozaj veľa.

Cieľ týchto pravidelných podujatí
organizovanými našimi horskými
záchranármi je úspešne realizova-
ná myšlienka, aby sme si pri sláve-
ní eucharistie pripomenuli tragické
nešťastia, ktoré sa v priebehu rokov
prihodili v našich horách, ale aj na-
šich kolegov horských záchranárov,
ktorí sa tohto spomienkového podu-
jatia nedožili.

Svätú omšu celebroval kaplán
Horskej záchrannej služby Mgr. Ján
Dubecký spoločne so správcom
našej farnosti v Zuberci vdp. Vladi-
mírom Bolibruchom.

V úvode pietnej spomienky sa
prítomným prihovoril starosta obce
Zuberec Ing. Vladimír Šiška.

Z jeho príhovoru vyberám:
O niekoľko dní to bude práve 10

rokov, čo sme toto pietne miesto
slávnostne otvárali. Myšlienka za-

ložiť pietne miesto pre obete Rohá-
čov bola staršieho dáta. Vznikla
takmer 20 rokov pred jej uskutoč-
nením. Prvé návrhy sa zameriavali
predovšetkým na lokalitu Ťatliakov-
ho plesa, či iné lokality. Nakoniec

sme sa zhodli na tomto mieste, kto-
ré je prístupné pre verejnosť celo-
ročne. Základný kameň posvätil
v roku 2009 pri príležitosti Sviatku
hôr vtedajší trnavský pomocný bis-
kup Ján Orosch.

Aj napriek v tom období prevaž-
ne nepriaznivému počasiu nezlom-
nosť iniciátorov tohto diela umožni-
la, že ešte v tom istom roku sa na
tomto mieste uskutočnila prvá spo-

mienka obetiam našich hôr. Tak sa
stalo, že 8. novembra 2009 – v zá-
verečný deň dušičkovej oktávy –
bolo toto miesto slávnostne otvore-
né. Svätú omšu vtedy celebroval
a pietne miesto aj posvätil otec bis-

kup František Rábek. V súvislosti
s týmto už uvedeným treba pove-
dať, že bolo to u nás v Zuberci, kde
sa zrodila aj myšlienka mať duchov-
ného patróna horských záchraná-
rov. V roku 2012 sa podarila reali-
zácia tejto myšlienky a sv. Ján Pa-
vol II. sa stal nebeským patrónom
slovenských horských záchranárov.

V roku 2014 pri príležitosti celo-
slovenského stretnutia členov Klu-

bu seniorov Horskej služby a záro-
veň spomienkových osláv 60. výro-
čia založenia Horskej služby na Slo-
vensku bola vďaka sponzorovi na
tomto mieste umiestnená aj sláv-
nostne odhalená jeho socha.

Netreba zabúdať a mať na pamä-
ti, že aj krásne hory akými sú Ro-
háče, vedia byť tiež chladné a neľú-
tostné. Každý rok pribúdajú do zo-
znamu obetí nové mená...

Hlavným poslaním tohto pietne-
ho miesta bolo, je i bude do budúc-
na vzdať úctu všetkým obetiam Ro-
háčov a venovať im tichú spomien-
ku. Zároveň pripomínať aj osobnos-
ti, ktoré sa svojou aktívnou prácou
významne zaslúžili o ich rozvoj
a zveľadenie. Pripomínať si ľudí, kto-
rí celý svoj život zasvätili záchrane
ľudského života v horách. Nech toto
dielo naďalej slúži na pamiatku mŕt-
vym, ale aj na výstrahu živým náv-
števníkom našich hôr.

Príjemnému spestreniu celej ak-
cie bol na záver podaný výborný
guľáš a za zvukov poľskej ľudovej
hudby zo Zakopaného sme sa
rozišli.

Vďaka patrí všetkým tým našim
kolegom, ktorí sa na príprave a rea-
lizácii celého tohto vydareného spo-
mienkového podujatia podieľali.

Stano Jandura
Foto: M. Mikláš

Pietna spomienka obetiam Roháčov 2019

Objavujte nové miesta
Spoznajte Tatry z oboch strán

hranice. Roháče, poľské tatranské
doliny, živé Zakopané, výhľady
z lanoviek na Kasprowy a Gubaló-
wku, relax v termálnej vode, dobré
lyžiarske strediská. To všetko nájde-
te na trase Eurolinky Tatry, ktorá
začala premávať 9. novembra 2019.

Autobus premáva počas celého
roku. K dispozícii sú dva každoden-
né spoje – ráno a popoludní. V let-
nej sezóne je navyše k dispozícii
dodatočný, tretí každodenný spoj.
Lístky kúpite online, vo vybraných
agentúrach a u vodiča. U vodiča
zaplatíte v EURO alebo v poľských
zlotých.

Pred rokom sme začali jednať
o spolupráci Autobusovej linky Poľ-
sko – Slovensko zo spoločnosťou

ZEBRA BUS (LEO EXPRES). Pô-
vodne bola plánovaná linka Katowi-
ce – Zuberec – Oravice. Projekt
stroskotal na nespolupráci Oravíc.
Následne prišla výzva na novú lin-
ku Tatranská Bukowina – Dolný Ku-
bín cez Malopoľské vojvodstvo, kto-
ré je garantom projektu. Problém bol
opäť s Oravicami, keďže sa tam ne-
ustále mení vedenie, ktoré nechce-
lo ísť do spolupráce. Linka bola sme-
rovaná cez Trstenú – Podbiel – Dol-
ný Kubín. Nakoniec po dohode
s Oravicami je linka smerovaná cez
Zuberec a bude mať medzizastáv-
ku v Roháčoch.

Uvidíme, aký bude mať úspech,
ale bolo by dobré aj z našej strany
podporovať tento projekt formou
ďalšej propagácie linky.

Linka je výbornou ponukou aj pre
našich občanov a návštevníkov, kto-
rí budú chcieť cestovať do Chocho-
lowa, Zakopaného odkiaľ je vlako-
vé spojenie, resp. do Tatranskej
Bukowiny, kde sú perfektné
termálne kúpaliská. Zároveň
ponúka možnosť cestovať
zo Zuberca, bez pre-
stupu v Podbie-
li, do Oravské-
ho Podzámku
aj Dolného
Kubína a
späť.

Cestovný poriadok a cenník
nájdete na stránke:

      www.eurolinka.sk


